
 
 

 

25. april 2023 Siverth K. Heilmann 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

  

1. På hvilken baggrund har Naalakkersuisut givet afslag til ansøgning om Kangia 957 – 

01.14 ansøgning 2023-5038 om en virksomhed som har bopæl i Maniitsoq, for at kunne 

bruge arealet til fiskeri efter ørred til turister fra d. 1. Januar 2024? 

1. Der bedes redegjort for hele sagsbehandlingen. 

  

2. Hytterne er blevet udvidet, de har fået godkendelse om sejlads, de har brugt 

økonomiske og menneskelige ressourcer på at udvikle projektet, da der kommer flere 

og flere turister og endnu flere har booket flere år frem. Har disse forhold haft 

betydning i sagsbehandlingen af ansøgningen?  

  

3. Hvad er begrundelsen for at en nystartet turistvirksomhed i Maniitsoq er blevet 

videregivet til andre? Her bedes redegjort for, hvorfor Naalakkersuisut har valgt at 

tildele arealet til den omtalte virksomhed i Sisimiut. 

  

  

4. Er Naalakkersuisut opsat på at fastholde deres beslutning på baggrund af de nye 

informationer efter at den gældende virksomhed har brugt mange penge på at udvikle 

deres projekt? 

 

(Inatsisartut medlem, Siverth K. Heilmann, Atassut) 

  

Begrundelse 

 

Der er mange ørredfangststeder ved bygderne mellem Maniitsoq og Sisimiut. Før 

kommunesammenlægningen var vi gode til at respektere de steder der er blevet brugt af bestemte 

familier gennem flere generationer og som har passet godt på de ørredfangststeder. Vi har sammen 

med voresbygdeboere været gode til at give godkendelse til at drive turisme i mange steder.  

  

Siden kommunesammenlægingen har det været svært at acceptere og vænne sig til de nye forhold, 

som har resulteret i uenigheder, og at det bliver endnu værre kan jeg længere ikke skjule. Ja, jeg har 

som kommunalbestyrelsesmedlem har jeg været med til at godkende ansøgninger, og jeg er altid 

den som står frem og kræver forandring når noget skal forbedres. Selv om det ikke altid lykkes. 

 

Vi skal altid være parate til at ændre på vores lovgivning hvis det kræves, uanset om vi er i 

kommunen eller i Inatsisartut. Der bliver ikke færre af sager som vi har godkendt men som 

overtages og ændres uden at vi bliver forhørt. Man har handlet uagtet, og uden for de gængse 



 
reglementer efter min mening, især i dette tilfælde. Da de reglementære veje for at kunne tale 

sammen og forhøre sig ikke længere er en mulighed, så er det en sidste mulighed for mig at skulle 

bruge dette mulighed for at spørge. 

  

Jeg håber på svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


